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Op 2 november 2024 heeft u ons schriftelijke vragen gesteld op grond van artikel 36 van het Reglement 
van Orde (RvO) over onrust op de laatste avond van de kermis in Houten oktober 2024. 
 
1. In 2022 zijn er rellen geweest tijdens de kermis. Heeft er een evaluatie plaatsgevonden naar 
aanleiding van de rellen tijdens de kermis van 2022? 
Antwoord: Ja, na de ernstige ongeregeldheden op najaarskermis van 2022 hebben we met de politie, 
het OM, de buitengewoon opsporingsambtenaren, het jongerenwerk, het Sociaal Team, scholen, 
juristen, onderzoekers en een aantal ouders van jongeren uitgebreid gesproken om deze 
gebeurtenis te duiden en er conclusies en handelingsperspectief aan te verbinden.  
 
2. Welke verbeterpunten zijn uit de evaluatie gekomen? 
Antwoord: Vroegsignalering beter inregelen vanuit de verschillende partners en de politie informatie. 
Meer beveiliging vanuit de kermisexploitant en toezicht op de kermis, inzet van cameratoezicht 
indien uit signalen zou blijken dat er onrust te verwachten valt, goede afstemming politie en BOA 
inzet en het integraal (ook online) monitoren van eventuele signalen voor volgende kermissen. 
 
3. Welke verbeterpunten uit de evaluatie van 2022 zijn toegepast bij de najaarskermis van 
2024? 
Antwoord: Meer beveiliging en toezicht op de kermis, vroegtijdig beoordelen van de eventuele inzet 
van cameratoezicht door de Gezag driehoek (burgemeester, Openbaar Ministerie en Teamchef 
politie) op basis van signalen en het integraal offline en online monitoren van signalen voor de 
komende kermis. 
 
4. Welke verbeterpunten uit de evaluatie van 2022 zijn niet toegepast bij de najaarskermis van 
2024? 
Antwoord: zie antwoord op vraag 3 
 

  



Bij beantwoording datum en kenmerk vermelden.  Pagina 2 van 3 

5. Hoe zag het handelingskader tijdens de kermis van 2024 eruit? Kunt u daarbij specifiek 
ingaan op de inzet van de politie en BOA’s. 
Antwoord: Boa’s, politie en jongerenwerkers hebben tijdens een gezamenlijke briefing op het 
politiebureau Houten d.d. 25 oktober 2024 afgestemd om bij grensoverschrijdend gedrag de 
jongeren (na 1e waarschuwing) van de kermis weg te sturen en de ouders in te lichten! Voorafgaand 
aan de kermis zijn tijdens (bestuurlijke) veiligheid overleggen werkafspraken gemaakt over de 
samenwerking en inzet van de toezichthouders en het integraal monitoren van eventuele signalen. 
 
6. Kan er gesteld worden dat het handelingskader niet adequaat genoeg was, aangezien er 
weer onrust was tijdens de kermis en daardoor de kermis vroegtijdig beëindigd werd? 
Antwoord: Nee, het vooraf opstellen van een handelingskader geeft juist aan dat er vooraf een 
inschatting wordt gemaakt van welke scenario’s zich kunnen voordoen en hoe dan te moeten 
handelen. 
 
7. Is de veiligheid van omwoners, omstanders of bezoekers op enig moment in het geding 
geweest? Zo ja, wanneer en hoe? 
Antwoord: De politie geeft aan dat de sfeer vanaf 20.00 uur grimmig werd en er vanaf 21.00 uur 
zwaar vuurwerk werd afgestoken. Zoals in de brief d.d. 31-10-2024 is gemeld heeft de 
kermisexploitant na overleg met de politie en met de burgemeester rond 21.15 uur besloten de 
kermis een uur eerder te sluiten om de veiligheid te waarborgen. Daartoe heeft de politie Het Rond 
en omgeving leeg geveegd met twee eenheden en 2 hondengeleiders.  
 
8. Tijdens de kermis is zwaar vuurwerk afgestoken. Ook zijn er verschillende vechtpartijen 
geweest. Zijn hierbij politieagenten, inwoners, omstanders, bezoekers en/of andere 
hulpverleners gewond geraakt? 
Antwoord: Er zijn geen politieagenten en/of hulpverleners gewond geraakt. Er is niet waargenomen 
dat inwoners, omstander en/of bezoekers gewond zijn geraakt. Ook zijn daar achteraf bij de politie 
geen meldingen of aangiftes van binnengekomen. 
 
9. Er is gekozen om geen extra camera’s te plaatsen tijdens de kermis, omdat er geen 
aanleiding zou zijn (volgens de brief van de burgemeester). ITH, VVD en SGP zien dat anders 
en vinden dit een onbegrijpelijke keuze. De rellen tijdens de kermis van 2022 en de trend van 
onrust in het hele land biedt genoeg aanleiding om extra camera’s in te zetten. Volgens het 
proportionaliteitsbeginsel had dit ook gekund, zoals bij de kermis in Amsterdam ook is 
gedaan. Hoe kijkt de burgemeester terug op de beslissing om geen extra camera’s te 
plaatsen? 
Antwoord: Met de informatie die de driehoek in de aanloop naar de kermis had op basis van de 
besprekingen in het veiligheidsoverleg, het politie overleg en de informatie van de lokale 
ketenpartners (politie, boa’s, jongerenwerk, info communicatie, Team Veilig, scholen) is dit een 
begrijpelijke keuze geweest. De Driehoek heeft aldus besloten. 
 
10. Klopt het dat er tijdens de kermissen in 2023 wel extra camera’s zijn ingezet en er toen 
geen incidenten hebben plaatsgevonden? 
Antwoord: Dat klopt, tijdens de eerste twee kermissen na de ongeregeldheden is ervoor gekozen om 
camera’s in te zetten. Tijdens de voorjaarskermis van 2024 hebben we ook geen cameratoezicht 
ingezet en toen is de kermis zonder noemenswaardige incidenten verlopen. 
 
11. Bent u het met ons eens dat het niet plaatsen van extra camera’s bij de kermis de 
verkeerde beslissing was? 
Antwoord: Nee, zie antwoord vraag 9.  
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12. Hoe kijkt de burgemeester naar zijn eigen rol? Gezien het feit dat er nu tweemaal een 
kermis in Houten uit de hand is gelopen, vindt de burgemeester dat hij zaken anders had 
kunnen aanpakken? 
Antwoord: Nee, je kunt nu eenmaal niet altijd voorkomen dat ergens ongeregeldheden ontstaan. Het 
blijft wel zaak deze afweging keer op keer goed te maken. 
 
13. Wij vinden het noodzakelijk dat de gemeenteraad wordt bijgepraat door de lokale driehoek 
over de gemaakte keuzes met betrekking tot de kermis in Houten. Kunt u op korte termijn een 
dergelijk gesprek plannen? 
Antwoord: Tijdens de werksessie d.d. 19 november jl. met uw raad hebben we met de 
veiligheidsadviseurs van de gemeente, de teamchef politie en de operationeel specialist, dit 
onderwerp reeds kort besproken.  
 
Een afschrift van deze brief wordt aan de leden van de gemeenteraad verzonden. 
 
Als u nog vragen hebt kunt u contact opnemen met Léon Kornmann via telefoonnummer 
(030) 63 92 611. 
 
 
Met vriendelijke groet, 

Het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Houten, 
de secretaris,  

 
 
 
$handtekening$ 

de burgemeester, 
ndtekening2$ 

R. van Netten G.P. Isabella 
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